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z  o b s a h u  č í s l a  —

M Ě S T O  Z A H Á J I L O  D A L Š Í  A K C E 
Z  E V R O P S K Ý C H  P E N Ě Z

Dne 13. 6. 2011 byly podepsány smlouvy o dílo na stavby „Za-
teplení budovy Základní školy č. p. 313 v Opočně“ a „Zateplení 
budovy Mateřské školy č. p. 654 v Opočně“. 

Smluvními partnery města budou vítězné fi rmy vzešlé z výběro-
vých řízení, které pro město zajišťovala fi rma DABONA s. r. o. 
z Rychnova n. Kn. ZŠ bude realizovat fi rma MATEX HK s. r. o. 
z Hradce Králové (viz foto z podpisu smlouvy) a MŠ fi rma RGS 

– Stavební společnost, s. r. o. z Lukavice. Akce smluvní podpory 
s využitím dotačních titulů z FS a SFŽP budou zahájeny v červnu 
a realizovány do konce letošního roku. Kromě čelní fasády staré 
budovy základní školy bude zateplena celá její obálka vč. stropů 
vrchních podlaží a střechy u tělocvičny. Součástí zakázky bude 
i výměna všech okenních otvorů za okna ve stejných velikostech 
a členění. Náklady projektu činí celkem cca 7,54 mil. Kč. Měs-
to Opočno se bude na celkových nákladech podílet částkou cca 
2,17 mil. Kč. V mateřské škole budou pěnovým polystyrénem 
zatepleny stěny obou pavilonů včetně hospodářské části objektu 
a spojovací chodby. Zateplena bude i konstrukce střechy a dojde 
k výměně původních výplní okenních otvorů za nová plastová 
okna s izolačním dvojsklem. Náklady projektu činí celkem cca 
5,28 mil. Kč, podíl města je 1,71 mil. Kč.  (JK)

M I S S  P A N E N K A  V  A L D I S U

Všichni, kteří panenky šili, byli pozváni Českým rozhlasem 
Hradec Králové ve středu 1. června do ALDISU v Hradci Králo-
vé, kde se konal již 6. ročník vyhlášení titulu MISS PANENKA. 
A protože my, skauti, jsme na jaře také panenky šili, mohli jsme 
se slavnostního galadopoledne také účastnit.
 Vezli jsme s sebou naše panenky, které jsme vyrovnali na při-
dělené místo, a pohodlně se usadili do třetí řady. ALDIS se brzy 
začal plnit dětmi ze 49 škol z našeho kraje. Na pódiu bylo vysta-
veno přes 1 000 s láskou ušitých panenek.

Vyhlášení uváděli Jana Házová a Ondřej Vaňura. V početné po-
rotě zasedli i některé nám známé tváře jako: zpěvačka Tereza 
Kerndlová, módní návrhářka Liběna Rochová, ředitel Českého 
rozhlasu Jiří Kánský, kněz Zbigniew Czendlik, Lada Klokoční-
ková, ředitelka UNICEF Pavla Gomba a další.
 Program zpestřila taneční skupina T-bass, zpěvačka Debbie, 
Madalena Joao a na koho jsme se nejvíce těšili, to byl Ben Cristo-
vao. Jirka Obst, zástupce opočenských skautů, si s dalšími dětmi 
šel na pódium převzít malou odměnu.
 Na velké plátno byly promítány obrázky dětí z Afriky a ostat-
ních rozvojových zemí. Nakonec zvítězila porotou vybraná pa-
nenka – kytarista Tony.
 Po skončení programu se nám mnozí podepsali do památníků 
a vyfotografovali se s námi!
 Pro skauty to byl velký zážitek a zároveň odměna za to, že ne-
zapomínají ušitím panenek na děti, které nemají co jíst a nemo-
hou chodit do školy.  Iva Vulasová

Zástupci města Opočna vyhodnotili snímky zaslané do soutěže 
„O nejhezčí a nejzajímavější fotografi i Trčkova náměstí a Zámecké 

ulice“, která byla vyhlášena v čísle 6/2011 Opočenských novin. Je nám 
velkou ctí a potěšením prohlásit za vítězné snímky překrásné fotografi e 
pana Luďka Hamáčka a zároveň mu pogratulovat k výhře exkluzivní ceny, 
kterou je přetisk historického adresáře města Opočna z roku 1901, vyda-
ného v limitované bibliofi lské ručně šité a číslované edici 30 ks.  OS
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Na snímku starosta a jednatel společnosti MATEX HK s. r. o. 
při podpisu smlouvy



ročník XIV. (XXI.) —  číslo 9 | strana 2

N Á V Š T Ě V A  Z Á S T U P C Ů 
P A R T N E R S K É H O  M Ě S T A  P U T E A U X

První červnovou sobotu dne 4. 6. 2011 navštívili naše město zá-
stupci z partnerského francouzského města Puteaux v čele s paní 
starostkou Joëlle Ceccaldi–Raynaud a ostatními členy delegace, 
kterými byli např. náměstek pro školství, kulturu a mládež Vin-
cent Franchi, radní města Olivier Perault a Jean-Philip Lotteau 
a zmocněnec pro mezinárodní vztahy David Barbelivien. Spolu 
s dospělými členy delegace dorazilo do Opočna i dvacet mladých 
zástupců ve věku cca 11–14 let, kteří byli vybráni z řad mládež-
nické školské rady, která v Puteaux úzce spolupracuje s vedením 
města. 

Příjezdu do Opočna předcházela návštěva výrobního družstva 
vánočních ozdob ve Dvoře Králové, kde Francouzi, kteří si potrpí 
na ruční výrobu a tradice, velmi obdivovali krásu a rozmanitost 
ručně foukaných a zdobených výrobků. Poté následovala cesta 
do Opočna, kde již byla delegace očekávána v restauraci U Slun-
ce. Po obědě, který nabídl tradiční českou kuchyni, následovala 
krátká prohlídka opočenského zámku, kde z časových důvodů 
bylo zhlédnuto pouze několik sálů z expozice zbraní. Po návště-
vě zámku se všichni přesunuli na radnici do Dobrušky, kde byli 
vřele přivítáni místostarostkou města paní Blankou Čiháčkovou. 
Ta připomněla členům delegace počátky tvorby malíře Františ-
ka Kupky spjaté s dětstvím prožitým v Dobrušce. Závěr návště-
vy proběhl v opočenském kostelíku Panny Marie, kde proběhly 
slavnostní proslovy starosty Opočna pana Štěpána Jelínka a paní 
starostky Joëlle Ceccaldi–Raynaud. Paní starostka vyjádřila svůj 
dík za možnost uskutečnění návštěvy v Opočně a za perfektní 
zabezpečení programu. Zároveň přislíbila svou podporu ve věci 
návratu Františka Kupky do České republiky a potvrdila tak zá-
jem francouzské strany na realizaci dlouho plánovaného a pečli-
vě připravovaného projektu přesunu ostatků světově uznávané-
ho malíře zpět do rodné vlasti. Štěpán Jelínek

Nové železniční jízdní řády 2011/2012

Společnost OREDO s. r. o. zveřejnila na svých interneto-
vých stránkách www.oredo.cz první návrh železničního jízd-
ního řádu pro období 2011/2012. Nejedná se o defi nitiv-
ní verzi jízdních řádů. Začátek platnosti je od 11. 12. 2011. 
Připomínky k tomuto návrhu jízdního řádu je možné zasílat na ad-
resu OREDO, Nerudova 104, 500 02 Hradec Králové nebo e-mai-
lem na adresu bus@oredo.cz, nejpozději do 31. 7. 2011, aby k nim 
mohlo být přihlédnuto při tvorbě konečného návrhu jízdního řádu. 

z p r á v y  z  r a d n i c e  —

Anketa na webu města

Upozorňujeme občany, že na internetových stránkách města v sekci 
„Městský úřad“ byla  zveřejněna anketa zjišťující spokojenost občanů se  
službami v odpadovém hospodářství. Z důvodů co nejobjektivnějších  vý-
sledků je možno hlasovat z jednoho počítače pouze jednou a to v termínu 
do 31. 7. 2011. Další konkrétní náměty na zlepšení služeb v odpadovém 
hospodářství města či připomínky občanů k této problematice je možno 
adresovat zdejšímu odboru majetku a rozvoje města nebo na e-mail kou-
delka@mu.opocno.cz. Předem tímto děkujeme všem, kteří si udělají čas 
a vyjádří svůj názor na poskytované služby v odpadovém hospodářství 
a jejich úroveň.  (JK)

P O D Ě K O V Á N Í  A  U P Ř Í M N É  P Ř Á N Í

Dovolte mi, abych na tomto místě srdečně poděkovala a popřála naší ko-
legyni Jiřce Brandejsové, která odchází z našeho pracovního kolektivu do 
důchodu. Díky patří za její dlouholetou práci sociální pracovnice  pro ob-
čany nejen města Opočna, ale i dalších obcí, kterým pomáhala v jejich čas-
to tíživých životních situacích. Děkujeme i za její přátelský přístup k nám, 
jejím kolegům a kolegyním, a opravdu upřímně jí přejeme hodně zdraví 
a životní energie do dalších let.  Za celý pracovní kolektiv města Opočna 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice

K tomuto poděkování a přání se připojuji i já, starosta města Opočna, 
a přeji paní Brandejsové vše dobré.  Štěpán Jelínek

i n f o r m a c e  z  r a d y  —

Informace z jednání rady města ze dne 20. 6. 2011 

— Dotace od Královéhradeckého kraje – JPO II – Rada města rozhodla 
přijmout neinvestiční dotaci na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasi-
čů obce pro rok 2011 od Královéhradeckého kraje ve výši 100 000 Kč.
— Dotace pro ZŠ Opočno na projekt Volejbal pro všechny 
Základní škola Opočno získala neinvestiční dotaci na projekt Volejbal pro 
všechny. Rada města schválila přijetí této neinvestiční dotace a souhlasí 
s poskytnutím příspěvku 10 000 Kč.
— Dopravní značení – navedení autobusů k záchytnému parkovišti  
Rada města rozhodla zadat instalaci dopravního značení za účelem na-
vedení výletních autobusů na záchytné parkoviště u hřbitova. Dopravní 
značení bude instalovat společnost Jast Doudleby, jehož cenová nabídka 
byla nejvýhodnější. 
— Připomínky a náměty k  Zámecké ulici a Trčkovu náměstí – Paní 
Helena Fáberová zaslala několik připomínek a námětů k danému tématu, 
týkajících se nedostatku laviček a nepřiměřeného provozu v pěší zóně. 
Rada města se s obsahem dopisu seznámila a uložila odboru majetku 
a rozvoje města navrhnout ve spolupráci s autorkou projektu úpravy této 
části města a vhodná místa pro instalaci laviček. Připomínky k provozu 
v pěší zóně budou vyhodnoceny po roční zkušenosti s touto úpravou. 

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L Y :
Jiřina Kroutilová 29. 5. 1927
Irena Krejčová 31. 5. 1927
Marie Dvořáková 1. 6. 1926
Božena Tošovská 12. 6. 1924
Stanislava Senková 19. 6. 1928
Jaroslava Grusová 21. 6. 1921
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Na snímku po pravici pana starosty je starostka Puteaux Joëlle 
Ceccaldi-Raynaud
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P Ř Í J E M C I  D Á V E K  U Ž  Ž Á D O S T I 
P O Š T O U  N E D O S T A N O U

Předtisky žádostí pro nárok na příspěvek na bydlení a sociální příplatek 
od 1. července 2011 již nebudou příjemcům dávek rozesílány poštou, ale 
je třeba si je vyzvednout na příslušném pracovišti státní sociální podpory 
Úřadu práce ČR. Formuláře žádostí o tyto dávky a souvisejících dokladů 
je také možné stáhnout z webových stránek MPSV ČR http://portal.mpsv.
cz/forms. Obdobný postup platí i pro přídavek na dítě – vytištěná Prohlá-
šení osob o příjmech rozhodných pro trvání nároku po 30. 9. 2011 je třeba 
si vyžádat na příslušném pracovišti SSP. Předtisky žádostí a prohlášení 
jsou na pracovištích SSP Úřadu  práce ČR k dispozici již v těchto dnech. 
 Úřad práce

O P O Č E N K A  N A  K O L E T O V Ě  R T Y N I

Poslední květnový víkend se konal 47. ročník hudebního festi-
valu ve Rtyni v Podkrkonoší Koletova Rtyně. Na tuto přehlídku 
dostala letos pozvání i kapela Opočenka. Dalšími účastníky fes-
tivalu byl především místní orchestr Koletova hornická hudba, 
kapela Golčovanka z Golčova Jeníkova a kapela 35. plzeňského 
pěšího pluku. Vystoupení jednotlivých kapel v místním sále Or-
lovny doprovázely mažoretky ze Rtyně, mažoretky ZUŠ A. M. 
Buxton z Úpice a taneční skupina Reffl exive. Všechny soubory 
předvedly výborné výkony a Opočenka, která vystupovala jako 
poslední v nedělním programu, roztleskala na dlouhou dobu 
nadšené posluchače přehlídky. Na závěr všechny orchestry vy-
stoupily na společném monstr koncertě (cca 120 účinkujících 
muzikantů), kde se u dirigentského pultu vystřídali hosté festi-
valu. Dirigent Joe Martan z Chicaga v USA, aranžér Rudolf Kou-
delka, hudební skladatel, dirigent Josef Maršík a další kapelníci 
zúčastněných muzik. Myslím, že pro všechny návštěvníky této 
akce to byl nezapomenutelný zážitek, ke kterému přispěla svým 
výkonem i kapela Opočenka. 
 Je jenom škoda, že se podobné akce, které měly v minulosti 
v našem krásném městě velkou tradici, nějak vytratily. Ještě, že 
v blízkém okolí na dechovku nezapomněli a všichni příznivci to-
hoto žánru můžou navštívit podobné akce v blízkém okolí.  JN

V  Č Á N C E  J E  O  Z Á B A V U  P O S T A R Á N O

V dnešní době je poměrně těžké najít způsob, jakým zaujmout 
skupinu dětí. Proto hledáme a zkoušíme cestičky ještě „nevyšla-
pané“. Už v loňském roce jsme pro děti v Čánce zorganizovali 
branný dětský den za pomoci Aktivní zálohy Armády ČR a Poli-
cie ČR. Akce se celkem zdařila, a proto jsme se letos rozhodli tuto 
akci zopakovat. Hned na počátku bylo jasné, že i „záložáci“ se 
přizpůsobili situaci a letos pro děti připravili více akčních situací 
a lanových překážek, které se dětem líbily nejvíce. Také domlu-
vili spolupráci se skupinou Borovská vojenská technika, která 
do Čánky přijela s historickým obrněným transportérem OT 64 
a vojenskou sanitkou.
 Celkem se letos účastnilo 28 dětí, které si nejprve prošly při-
pravenou trasu přes Lišťovinu. Zde zdolávaly za asistence vojáků 
v záloze přechod lana ve volném prostoru, zajištěný přechod po 
laně přes řeku, šplh po lanovém žebříku, ale též si osvěžily zna-
losti zdravovědy a trénovaly střelbu ze vzduchovky. Závěrečná 
část trasy přes třešinkovou alej nenechala nikoho na pochybách 
– třešně jsou letos opět vynikající. 

 U hasičské zbrojnice se každý dosyta najedl a napil a po obědě 
již všichni nedočkavě vyhlíželi slíbené vojenské vozidlo. K naše-
mu překvapení přijela vozidla tři a všechna stála za prohlédnutí. 
Jak předvozidlo, kterým byl překrásný žlutý Hummer, tak vojen-
ská sanita a pro děti největší zážitek – Obrněný transportér OT 
64. Všichni zájemci se v transportéru mohli svézt, a že jich bylo! 
Svižnou jízdu nakonec absolvovali i někteří dospělí. Takový záži-
tek již jsme ve vsi dlouho neměli. Na tyto vozy se přišlo podívat 
spousta čáneckých sousedů. 
 Když opadlo největší nadšení a děti byly uspokojeny svezením 
v OTéčku, tak přijelo policejní auto ze služebny v Opočně a dva 
přítomní policisté předvedli dětem svoji výstroj a výzbroj. Snad 
největší zajímavostí byl štít pořádkové policie, na kterém si děti 
i dospělí vyzkoušeli svoji sílu. Avšak štít dostál slovům policis-
tů a nepovolil ani pod tlakem vykopnuté mužské nohy. Chvíli 
se spekulovalo o odolnosti štítu proti dopadu cihly, ale naštěstí 
na pokus nakonec nedošlo. Jeden z větších chlapců byl oděn do 
kompletní ústroje pořádkového policisty při zásahu. Ale on i při-
hlížející zjistili, že tento oděv není nijak pohodlný a pohyb v něm 
je značně těžkopádný, možná proto vznikl název těžkooděnci. 
 Na závěr nám vojáci i policisté předvedli zásahy, které se běž-
ně používají v jejich profesi, a dočkali jsme se i dýmovnice. Při 
ukázce zadržení ujíždějícího řidiče jsme se příjemně pobavili, 
protože i naši policisté mají smysl pro humor. 
 Den se nám krásně vydařil a už nyní přemýšlíme, jakou zají-
mavost pro děti připravíme příští rok, aby to vyrovnalo zážitek 
z letošního dětského dne. Vrtulník asi neseženeme.
 Kateřina Vošlajerová

Š k o l a  s e  m ě n í . . .

Již nějakou dobu se z areálu Střední školy a Základní školy Nové Město 
nad Metují, pracoviště Opočno, ozývá hluk a ruch sbíječek a nákladních 
automobilů, které sem několikrát za den přivážejí tuny stavebního mate-
riálu. Ano, škola se mění! Mění se k lepšímu, a tak trošku toho hluku urči-
tě nikomu nevadí. Mění a modernizuje se pavilon, kde byla školní kuchy-
ně a jídelna. Původní budovy z konce 19. století, které již přes sto let tvoří 
tvář zdejší školy a které k Opočnu neodmyslitelně patří, se ale nemění. 
A tak stavební ruch není z ulice tolik vidět. Není vidět, jak se z nehezké 
betonové stavby stává moderní budova patřící do 21. století, ve které bude 
vše, co dnešní doba vyžaduje. Hlavní část bude tvořit rozlehlá kuchyně 
vybavená tak, aby splňovala požadavky dnešní doby.
 Na ni bude navazovat jídelna zase upravená tak, aby sloužila nejen ke 
stravování, ale aby byla zároveň „učebnou“ pro učební obor Kuchař – číš-
ník. Možná se stane i společenským centrem celé školy. V prvním patře 
zůstanou učebny a kabinety, které tu byly již dříve, ale které také projdou 
modernizací. A co celá přestavba stojí? Neuvěřitelných 24 mil. Kč, ale vý-
sledek určitě bude stát za to. A tak se těšme na 1. září, kdy by vše mělo být 
hotovo a kdy stavební ruch na dvoře SŠ a ZŠ Nové Město nad Metují, pra-
coviště Opočno, nahradí hlasitý smích a hlahol žáků, plně si užívajících 
novou tvář své školy. Mgr. Jana Melicharová

N O V Ě  O T E V Ř E N Á  P E D I K Ú R A

• mokrou i suchou cestou • modeláž nehtů na nohou •
• lakování gel-lakem • depilace •

• po dohodě možná návštěva i u vás doma •

MARIE ČUDOVÁ – 777 642 306 
Nádražní ul. (v areálu fi rmy AT Com plus a. s.), Opočno
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O T E V Í R Á N Í  K O U P A L I Š T Ě  B R O U M A R

V sobotu 4. 6. 2011 se na koupališti Broumar sešli děti a dospělí, 
aby se zúčastnili otevření koupací sezóny 2011. Personál kou-
paliště přichystal soutěže, za které děti dostávaly různé dárečky. 
Díky sponzorům jsme měli letos dárečků opět hodně.
 U všech soutěží pomáhali žáci ZŠ Opočno a rozdávali kupóny. 
Kdo absolvoval všechny soutěže a jeho kupón byl vyplněn jmé-
nem a adresou, měl šanci vyhrát hodnotné ceny. Na správnost 
slosování dohlížel Martin Grulich a náhodně vybrané děti loso-
valy. První cena byla permanentka na koupaliště pro letošní se-
zonu 2011. Celým programem provázel Lukáš Stančík, převle-
čený za klauna, který mimo zábavu a hudební doprovod připravil 
soutěže o ceny pro děti i dospělé. 
 Otevřením koupaliště byl pověřen náš broumarský vodník 
Broumaráček, který děti nejen uvítal, ale také jim připomněl 
několik hlavních bodů z provozního řádu, kterým se musí řídit 
každý návštěvník koupaliště.
 Zahájení odpoledne připadlo tanečnímu kroužku ZUŠ 
Dobruška pod vedením Petry Felcmanové. Tyto děti společně 
tančí 4 roky, představily se v choreografi i Afrika na skladbu Sha-
kiry – Waka Waka a na hudební koláž s názvem I like to move it.
 Další vystoupení bylo nápadem Dorotky Seidlové. Tato dívka 
má velikou zálibu v tanci, a proto si celé vystoupení připravila 
sama. Tančí při ZŠ Opočno a navštěvuje ZUŠ Opočno a mažo-
retky. Zatančila na písničku od Lady Gaga  a tanec nazvala Ta-
lentmania.
 Následovalo vystoupení tanečního kroužku ZŠ Opočno pod 
vedením Renaty Pultarové (ve kterém tančí i Dorotka Seidlová) 
s názvem Helele od Safri dua v latinskoamerickém rytmu a bylo 
kouzelné.
 Tato skupina 11 děvčat a 1 chlapce se zúčastnila soutěže Po-
hořský střevíček a obsadila 8. místo. Letos byla děvčata pilná 
a připravila si i další choreografi i v režii Míši Sobotkové, Klárky 
Koukalové a Lenky Havlíčkové na skladbu od Justina Biebra – 
Baby, pod názvem Letní lásky. Pěkné vystoupení předvedly děti 
z tanečního kroužku ZŠ Opočno pod vedením Lenky Švandové. 
Věnují se stylu hip hop, street dance, disco aj. Tato skupina je 
tvořena 9 děvčaty a 2 chlapci.
 Překvapením pro děti byla ukázka staré vojenské techniky, 
kterou pečlivě opravili a udržují nadšenci z Dobrušky. Jedna-
lo se o obrněný transportér Praga V3S a protiletadlový kanón 
S 60. Děti si mohly vyzkoušet manipulaci s kanónem a posezení 
v transportéru. Dalším překvapením byla ukázka staré a nové 
požární techniky. Jednalo se o motorovou čtyřkolovou zápřaho-
vou stříkačku kočárového typu Tatra 32 HP pocházející z roku 
1935, kterou vlastní dobrovolní hasiči z Mělčan. Pochlubili se též 
opočenští hasiči s novým zásahovým vozidlem typu Cas 20 na 
podvozku T 815. Děti si mohly  prohlédnout i vnitřní vybavení 
tohoto hasičského vozu a nakonec jim přítomní hasiči předvedli 
sílu hasicí techniky.
 Děti se mohly celé odpoledne povozit na dětském kolotoči. 
Nafukovací klouzačku, kterou zapůjčila fi rma Algida, si děti veli-
ce užily. Ke spokojenosti všech návštěvníků zajistilo občerstvení 

„Broumarka“ velký sortiment jídel a nápojů.
 Děkujeme městu Opočno za fi nanční příspěvek a všem spon-
zorům (Algida, drogerie u Zilvarů Opočno, Magna s. r. o. Lipov-
ka, rybářství Kolowrat Opočno, Somipo Opočno, Václav Kánský 

– stavební a obchodní fi rma Přepychy). Všem, kteří se podíleli 
na „Otevírání koupaliště“, děkujeme a přejeme slunnou sezonu 
2011!  Za personál koupaliště a kempu Broumar Opočno
 Eva Koďousková

„ N Á P I S Y  K O L E M  N Á S “
–  C E L O R O Č N Í  S O U T Ě Ž  –

ČELNÍ PLENTA VALU. Nápis jste správně našli v prosto-
ru před kostelem na Trčkově náměstí. Je připomínkou 
archeologického průzkumu, který zde probíhal během 
rekonstrukce. Dnes můžeme říci téměř s jistotou, že 
nálezy v tomto prostoru potvrzují text Kosmovy kroni-
ky, která Opočno zmiňuje už v roce 1068. Archeologové 
dokonce mluví o tom, že zdejší naleziště je co do rozsahu 
a množství nálezů největším v našem regionu a zaslouži-
lo by samostatnou expozici v některém muzeu. Počítá se 
i s vydáním publikace, to je však otázka příštích deseti 
let. Ale určitě máme slíbeno stručné zhodnocení prací do 
některého z příštích čísel ON. A další otázka? Tentokrát 
není, dopřejme vám i nám volné dny. Pro veřejnost bude 
letopisecká komise sloužit opět v září, teď přejeme hodně 
krásných dní a za dva měsíce na shledanou.  dm 

N Á V R A T  F R A N T I Š K A  K U P K Y  D O M Ů 

Převzato z Rychnovského deníku, 22. 6. – Pomyslný návrat 
Františka Kupky do Prahy se pro Opočno stává jedním z hlav-
ních témat, zdá se, že otvírá celou řadu možností. Radnice si 
je toho vědoma, dlouhodobý projekt, který je spojen se jmé-
nem tohoto malíře světového významu, dostává zelenou. 
 Jedním z prvních, kdo nad projektem s názvem „Návrat 
Františka Kupky domů“ převzal záštitu, je ministr kultury 
Jiří Besser. Starosta Opočna Štěpán Jelínek to považuje za 
velmi slibný začátek, doufá, že se podaří získat podporu i na 
dalších stranách. „Přípravu projektu jsme svěřili Vladimíře 
Svobodové, která má zkušenosti z práce v kultuře, vysokou 
odbornost a profesionalitu prokázala během příprav Mezi-
národního sympozia Františka Kupky. Opočenský projekt 
připravila v neuvěřitelně krátké době, záštita ministra kul-
tury nám potvrdila správnost naší volby,“ hodnotí přípravu 
projektu Štěpán Jelínek a dodává, že svoji podporu přislíbil 
také hejtman Královéhradeckého kraje Lubomír Franc.
 Projekt byl vypracován skutečně za pět minut dvanáct, už 
v září přichází na řadu první výročí, další budou následovat. 
František Kupka se narodil v Opočně 23. září 1871, letošní 
rok je tedy 140. výročím jeho narození. V červnu 2012 uply-
ne 55 let od jeho úmrtí, podzim 2012 přinese 100. výročí od 
vystavení jeho abstraktních pláten na Podzimním salónu 
v Paříži. A pokud se vše podaří, právě s tímto výročím by 
měl být spojen převoz urny s Kupkovými ostatky na pražský 
Slavín. 
 Opočenský projekt nese název „Návrat Františka Kupky 
domů“, podle slov autorky Vladimíry Svobodové je však jeho 
zaměření mnohem širší. „Jeho smyslem je získat Opočnu 
obraz města, které si uvědomuje kulturní a historické hod-
noty, jimiž disponuje. Důležitá bude nejen spolupráce s měs-
ty, se kterými nás František Kupka spojuje, ale především 
s občany Opočna, místními organizacemi a spolky. Díky o.s. 
Abakus je v Opočně Kupkovo jméno známé, projekt by měl 
jeho osobnost přiblížit z mnoha stran. Jeho smyslem však 
není pouhé seznámení, měl by přinést radost. Radost nad 
tím, že žijeme v regionu, kde se narodil a žil František Kup-
ka. A nejen Kupka. Opočno je spojeno s dalšími osobnostmi, 
které si zaslouží naši pozornost, jsou tu úžasné možnosti,“ 
sděluje Vladimíra Svobodová.  dm 
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6 5 0  L E T  O D  P R V N Í  P Í S E M N É  Z M Í N K Y 
O  O B C I  Č Á N K A

V neděli 22. května jsme v Čánce měli sváteční neděli. V hasičské zbrojni-
ci se konala výstava k příležitosti 650 let od první písemné zmínky o obci 
Čánka. Toto výročí připadá na 9. července, ale my jsme jej slavili předčas-
ně. Dokument datovaný 9. července 1361 říká, že: „ pánové Mutina a Se-
zema, páni z Dobrušky, potvrdili dar přepyšskému plebánovi. Darem byly 
pozemky, které sahaly až k hranicím Čánky (v latinském originále to byla 
Czanka).“  To však neznamená, že Čánka existuje 650 let, tato naše malá 
vesnice je evidentně mnohem starší. 
 Výstava byla zahájena za přítomnosti starosty města Opočna Štěpána 
Jelínka. Již na zahájení akce se sešlo okolo 20 lidí, mezi nimi zástupce le-
topisecké komise v Opočně Dana Marková, starostka obce Mokré Blanka 
Kučerová a kronikářka obce Mokré Dáša Honsnejmanová. K naší radosti 
přišlo i mnoho zdejších občanů. Na výstavě byla zrekonstruována kom-
pletní historie obce až k objevům předmětů z doby novověku. K nahlédnutí 
byly kopie dochovaných kronik, gruntovních knih a matriky. Velký zájem 
byl o soubory starých fotografi í. Zde si mnoho návštěvníků s chutí zavzpo-
mínalo na dětská léta a různé taškařice, které se tehdy konaly.
 Velký zájem vzbudil u návštěvníků promítaný fi lm, který natočil v prů-
běhu let 1957 až 1960 poslední kronikář Čánky, pan Václav Kašpar. Zde 
je zachycena slavnost dne 12. 5. 1957, která se konala na hřišti u čp. 38. 
Konala se májová slavnost k příležitosti kácení máje, dětský den a také 
předvedla své dovednosti tehdejší 4 družstva zdejší jednoty hasičské. Též 
je zde zachyceno pokládání první asfaltové silnice přes obec a meliorační 
práce v místech za dnešní hasičskou zbrojnicí.
 Výstavy se účastnilo mnoho rodáků z Čánky, kteří dnes bydlí v okolí 
Opočna. Celkový počet návštěvníků se přiblížil počtu 160 lidí, k tomu ješ-
tě 20 dětí, které si se zájmem prošly stezku okolo důležitých míst ve vsi. 
Za tuto soutěžní procházku s drobnými úkoly dostaly medaile a malou 
sladkost.
 Velký dík za uspořádání výstavy patří paní Evě Holancové, která pracuje 
v Národní knihovně v Praze, a tudíž má přístup k historickým dokumen-
tům a jejich vyhledávání.  Ráda bych poděkovala i občanům Čánky, kteří 
jsou ochotni zapůjčit fotografi e, dokumenty, ale i vzpomínky nám mlad-
ším, kteří tyto staré časy nepamatují. Protože v historii Čánky je mezera 
celého století, tak  se všechny tyto údaje těžko dávají dohromady, ale věřím, 
že s pomocí našich občanů se nám to podaří.
 kronikářka obce Kateřina Vošlajerová
 Fotografi e z akce lze zhlédnout na adrese:
 http://sdhcanka.rajce.idnes.cz/detsky_den_18.cervna_2011/

Internát a Domov mládeže v Opočně

Opočno odjakživa patří ke kulturním a turistickým cílům podhůří Or-
lických hor, jehož krajinnou dominantu tvoří hlavně renesanční zámek. 
Když ale přijíždíte od Hradce Králové, tak vás upoutá bílá budova Inter-
nátu a Domova mládeže patřící ke Střední škole a Základní škole Nové 
Město nad Metují.
 Zde jsou ubytovaní hlavně žáci se speciálními vzdělávacími potřeba-
mi, kteří chodí do školy v Opočně. A aby se našim žákům u nás opravdu 
líbilo a aby se zde cítili spokojeně, prodělal celý areál Internátu a Domo-
va mládeže na začátku letošního roku velké změny. V části budovy byla 
vyměněna okna, změnilo se vybavení pokojů a kluboven, které dostaly 
nový nábytek. Změna prostředí pro naše žáky ale neznamená jenom úpl-
nou spokojenost. Tu ještě tvoří plnohodnotné využití volného času, které 
jim nabízíme. A tak se všichni mohou věnovat tomu, co je opravdu baví. 
Mohou trávit svůj volný čas v nově zrekonstruované tělocvičně nebo na 
venkovním hřišti s umělým povrchem či posilovně, při procházkách nebo 
cykloprojížďkách po malebném okolí Opočna, v zimě pak na běžkách 

nebo v teplé vodě krytého bazénu v nedaleké Dobrušce. Komu ale sport 
příliš „nevoní“, může si vybrat z další nabídky zájmových aktivit, kde 
určitě najde tu „svoji“. Může to být počítač v počítačové učebně, biliár, 
kulečník nebo stolní fotbal v klubovně, knížka v žákovské knihovně nebo 
třeba ruční a výtvarné práce v dívčím klubu. Svůj um pak žáci ubytovaní 
na našem Internátě a Domově mládeže mohou ukázat při spolurealizaci 
výstav, které naše škola pořádá. Tou nejznámější jsou v širokém okolí vel-
mi dobře známé „Vánoce v Opočně“.
 Kdo tedy chce najít nové kamarády a prožít nové zážitky, ten se určitě 
nebude nudit na Internátě a Domově mládeže v Opočně, který patří ke 
Střední škole a Základní škole Nové Město nad Metují. 
 Yvona Ullwerová

M A T U R I T Y  N A  P R Ů M Y S L O V C E 
V  D O B R U Š C E

Koncem každého školního roku se na všech středních školách skloňu-
je slovo „maturita“ nebo „zkouška dospělosti“. Stejně tomu tak bylo 
v uplynulých dnech i na Střední průmyslové škole elektrotechniky a in-
formačních technologií v Dobrušce, neboť se své studium chystalo završit 
86 žáků ve třech maturitních třídách čtvrtého ročníku. Letos maturovali 
poprvé podle nových pravidel, a skládali tak i státní část maturitní zkouš-
ky. Prezentovali své znalosti, dovednosti, zralost, připravenost na život 
i na svoji další profesní kariéru, kterou si budou budovat jako odborníci 
v technických oborech. Řada z nich bude pokračovat na vysokých školách 
technického zaměření, informačních technologií nebo ekonomiky a ma-
nagementu a rozšíří později řady absolventů, kteří zastávají významné 
a důležité pozice. Školu opouštěli s maturitním vysvědčením v kapse, 
úsměvem na tváři, vzpomínkami a hezkým pocitem, že se jim právě po-
dařilo odměnit sebe i své rodiče a blízké. Žáci školy, kteří v průběhu stu-
dia úspěšně absolvovali síťovou akademii CISCO, získali mezinárodně 
uznávaný certifi kát v oblasti počítačových sítí, který jim může usnadnit 
uplatnění v této oblasti. Letos si všichni studenti odnášejí také Europass, 
který objasňuje informace obsažené v ofi ciálním osvědčení, aby byly lépe 
srozumitelné pro zaměstnavatele a instituce mimo naši zemi, a otvírá tak 
dveře pro práci i studium v zahraničí.
 Mezi maturanty je letos poprvé 56 studentů oboru Informační techno-
logie, který se začal na škole vyučovat před čtyřmi lety. Po zdárném slo-
žení maturity tedy budeme čekat na zprávy o úspěšném uplatnění v praxi 
i o úspěších při dalším studiu. Ve škole bude i v dalších letech stabilní pro-
středí s dvanácti třídami a budeme i nadále žákům základních škol nabí-
zet zajímavé a perspektivní studijní obory, aby se mohli po čtyřech letech 
studia úspěšně ucházet o odbornou práci v technických a ekonomických 
oborech nebo o další studium na technických i jiných školách. Nabídka 
školy pokrývá spektrum elektrotechniky a informačních technologií, a to 
od zaměření na počítačové řídicí systémy, které podporují velké elektro-
technické fi rmy v regionu, přes zaměření na aplikace počítačů a správu 
sítí, oblíbené chlapci, jejichž cílem je stát se IT specialistou, až po zaměře-
ní na fi remní softwarové aplikace, kde studují i dívky. Letošní maturanty 
ve škole nahradí od září studenti, kteří byli nově přijati ke studiu v prvním 
ročníku. Kromě již tradičního zájmu o studium informačních technologií 
jsme letos zaznamenali výrazné oživení zájmu o obor elektrotechnický, po 
jehož absolventech je na trhu práce velká poptávka.
 V letošním školním roce došlo ve škole i k řadě významných pozitivních 
změn. Žáci mají k dispozici rekonstruovanou tělocvičnu, využívají další 
nově vybudovanou učebnu s moderní výpočetní technikou i notebooky při 
interaktivní výuce v rámci realizace projektu z prostředků EU, se školou 
rozšířila spolupráci řada fi rem z technické praxe, škola získala pro výuku 
odborníky s praktickými zkušenostmi a navázala spolupráci s oborově 
příbuznými vysokými školami v regionu. Zahájila také vzdělávání dospělé 
populace. Na podzim loňského roku SPŠel•it Dobruška oslavila 65 let 



od svého vzniku. Oslavy se těšily velké pozornosti obyvatel Dobrušky, 
okolních obcí i vzdálenějších lokalit regionu. Prostory školy byly využity 
i k prezentaci regionálních fi rem, jejich výrobků, služeb i možností pro-
fesního uplatnění techniků nebo spolupráce s dalšími subjekty. Propagaci 
a popularizaci technicky zaměřených povolání podpořily i přednášky, pre-
zentace softwarového vybavení a audiovizuální prezentace. Po prázdni-
nách budou podobné akce pokračovat v rámci dní otevřených dveří školy.
SPŠel•it Dobruška má dlouhou tradici a je nedílnou součástí školství ve 
městě i v regionu. Přejeme škole i do budoucna, aby nadále zůstala uzná-
vaným centrem odbornosti a vzdělanosti v celé oblasti.  M. Maršík

k a l e n d á ř  a k c í  —

Č E R V E N E C  2 0 1 1

 úterý 5. července od 14 hodin
 Přepychy – u kostela Sv. Prokopa 
— FESTIVAL DECHOVÝCH HUDEB 
 MEMORIÁL K. PŠENIČNÉHO
 Program: mažoretky Colloredo Opočno, 
 Bekras Litomyšl, Žesťový kvintet ÚH AČR, Opočenka,
 Josef Zíma, Miloň Čepelka.

 Opočenská beseda a ZUŠ Opočno uvádějí 
— HUDEBNÍ INTERPRETAČNÍ KURZY 
 Opočno  1. – 8. července 2011
 BUĎME ROMANTICI!
 Hudební interpretační kurzy se konají za fi nančního  
 přispění města Opočna.

 neděle 3. července od 19.30 hodin 
 v Mariánském kostelíku
 ZAHAJOVACÍ KONCERT LEKTORŮ
 D. Danel – housle, K. Plocek – viola, 
 J. Škrdlík – violoncello, I. Hrbáčková – klavír
 Program:
 Henryk WIENIAVSKI (1835–1880) 
 Legenda g moll op. 17 
 Nikolaj RIMSKIJ–KORSAKOV (1844–1908) 
 Let čmeláka 
 Franz SCHUBERT (1797–1828) 
 Adagio ze Sonáty č. 3, E dur D. 459 
 Niccolò PAGANINI (1782–1840) 
 Caprice č. 13 B dur, op. 1 
 Johann Sebastian BACH – Robert SCHUMANN 
 III. suita C dur BWV 1009 pro violoncello  
 s klavírním doprovodem Roberta Schumanna
 Niccolò PAGANINI 
 Caprice č. 14 Es dur, op. 1 
 Antonín DVOŘÁK (1841–1904)
 Mazurka č. 4 d moll, op. 56 
 Camille SAINT–SAËNS 
 Allegro appassionato op. 43 

 středa 6.  července od 17 hodin na nádvoří zámku
— A CO VY, PANE KOLEGO 2 
 aneb pravidla fér plej. Tradiční komponovaný pořad. 
 Pokračování komediální revue s krásnou hudbou
 Vystoupí:  Kolega David Kříž – velkooperní barytonový  
 div, Kolega Ondřej Koláčný – nejenom housle, ale 
 i viola! Jitka Koláčná Břízová – scénář a housle, 
 Iva Hrbáčková – pouze klavír. Vstupné dobrovolné.

 pátek 8. července od 18 hodin v Mariánském kostelíku
— ZÁVĚREČNÝ KONCERT ÚČASTNÍKŮ
 HUDEBNÍCH INTERPRETAČNÍCH KURZŮ
 OPOČNO 2011
 Koncert uvádějí: 
 MgA. Jan Škrdlík, MgA. Karel Plocek.
 Vstupné dobrovolné.

 pátek 15. července od 19.30 hodin 
 v Mariánském kostelíku
— ROMAN JANÁL A PAVEL SVOBODA
 Roman Janál – baryton (držitel Ceny Thálie), 
 Pavel Svoboda – varhany. Pořádá Opočenská beseda.

 pátek 29. července od 19.30 hodin 
 v obrazárně zámku Opočno, 19.30 hod.  
— KLAVÍRNÍ RECITÁL LUCIE VALČOVÉ 
  Z listiny Nadace ČHF. Pořádá Opočenská beseda.

T Ě Š Í T E  S E  N A  P R Á Z D N I N Y ?

Já se tedy těším moc. Těšila jsem se jako matka školou povinných dětí, 
kdy na dva měsíce odpadly všechny povinnosti – úkoly, příprava do školy, 
přehrávání na nástroje, shánění pomůcek na poslední chvíli. (Že to také 
znáte? Všechny děti to doma řeknou v „nejvhodnější“ chvíli – nejlépe 
v 8 hodin večer, kdy se pohodlně usadíte k večernímu pořadu v televizi 
nebo ke knize.) Těším se na prázdniny i teď, kdy už mám děti dospělé 
a samostatné. Mám ráda chvíle, kdy se na chvíli mohu zastavit, strávit pár 
dní v klidu s manželem na dovolené, mám ráda teplé letní večery, grilo-
vání s přáteli, s rodinou, dlouhé posezení u snídaně, práce na zahradě. 
Také plánuji, co všechno stihnu – vymalovat, konečně uklidit tu velkou 
skříň a dávám si závazek, že spoustu věcí už skutečně vyhodím. Plány jsou 
i ohledně školy – bude probíhat zateplení a výměna oken budovy u pošty, 
dvě třídy 1. stupně budou vybaveny novým nábytkem, bude provedena po-
třebná údržba a opravy, bude potřeba vše připravit pro nový školní rok.
 Už teď vím, že na konci prázdnin se budu těšit z toho, jak se přes prázd-
niny podařilo zlepšit prostředí ve škole, na žáky, na kolegy, na obědy ve 
školní jídelně (Kéž by paní kuchařky vařily i o prázdninách!), na ten škol-
ní ruch. Ale to předbíhám. 
 Teď vám všem – našim žákům, rodičům – i nám, pracovníkům školství, 
a samozřejmě i všem ostatním přeji krásné chvíle pohody v kruhu svých 
nejmilejších. Užijme si dovolenou a chvíle bez školních povinností.  
 Mgr. Jana Hrnčířová

A  P Ř E C E  S E  H V Ě Z D Y  U K Á Z A L Y !

Celý život se setkáváme. S lidmi blízkými i neznámými, s informacemi, 
s inspirací… Ze setkání obvykle vyjdeme nějak proměnění. Ti, co se ne-
chali oslovit pozváním ze speciálního opočenského vydání Hospodář-
ských novin, z denního tisku či z plakátů a vyšli vstříc VI. Setkání před 
Bašteckou bránou v sobotu 4. června ke zvoničce v Kodymově ulici, od-
cházeli, jak jsem pozorovala, občerstveni na duši.
 Tento večer byl věnován osobnosti opočenského rodáka, matematika 
a astronoma Friedricha Büthnera, kterého nám představil historik Miloš 
Řezník, v současné době profesor pro evropské regionální dějiny v Ústavu 
evropských dějin na Technické univerzitě v Saské Kamenici (Chemnitz). 
Své vyprávění uvedl fotografi í z mateřské školy v Opočně, na níž ho lze na-
lézt jako malého chlapce sedícího v první řadě. V Opočně prožil své dětství 
a svým sobotním návratem se s ním svým způsobem znovu setkal. To jen 
ilustruje, že setkání může mít skutečně mnoho podob.
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K svému vyprávění promítal Prof. PhDr. Miloš Řezník, PhD. obrázky míst 
spjatých s působením Friedricha Büthnera na improvizované plátno, při-
pevněné na zídku hospodářské stavby patřící k historickému domku č.p. 
55, opečovávanému panem Pavlem Střihavkou. Sama tato chaloupka byla 
také v centru dění, neb nabízela své prostory k návštěvě a zamyšlení nad 
životem v minulých staletích. Sem tam spadlá kapka se setkávala s obava-
mi, aby se nerozpršelo, protože tolik posluchačů by se do chalupy nevešlo. 
Účast nás téměř ohromila, bylo nádherné, kolik se sešlo zvídavých lidí.
 A zatím se stmívalo a zažíhala světla. Nejen louče u chaloupky, ale také 
speciální osvětlení na nedalekém dvoře č.p.16, které odhalilo zrakům ve-
řejnosti jinak skryté zajímavé architektonické prvky. Vřelé díky majitelům 
domu Špulákovým!
 Jen mraky na obloze ještě stále bránily dovést akci k dokonalosti. Aby-
chom dokázali skutečně uchopit Büthnerův odkaz současnosti, měli jsme 
proniknout do tajů astronomie, k čemuž byly připraveny dva dalekohledy 
k pozorování hvězd. Zprvu to vypadalo, že budeme mít možnost přiblížit 
si jen šišky na vzdálených stromech. Ale po 22. hodině se mraky roze-
stoupily a ukázal se nám Saturn v celé své kráse. A hvězdokupa. A hvězda 
v zániku… To bylo najednou na obloze hvězd! Odrážely se v nadšených 
očích přítomných, dobrodružný duch obcházel paloukem a dotýkal se 
naší touhy odlepit se na chvilku od země a vzlétnout, nebo naopak hlou-
běji docenit, že při nespočetném množství možností stojíme zrovna na 
opočenském paloučku a věříme, že právě tady a teď máme být. To podle 
nátury nebo životních zkušeností.
 Při vlastním pozorování už jsme mohli ocenit pokrok v astronomii, 
který umožňuje sledovat oblohu snáz než v 17. století, v době života Fri-
edricha Büthnera. Do rozdílů v pozorování tehdy a dnes a také do historie 
astronomie v našem regionu nás zasvětil předseda Astronomické spo-
lečnosti v Hradci Králové pan Martin Cholasta. Přijel i se svými kolegy 
a všichni s nadšením pro astronomii i s porozuměním pro naše neznalosti 
upozorňovali na zajímavosti, odpovídali na dotazy, vysvětlovali konstruk-
ci dalekohledů… a hlavně stále hledali zajímavé objekty a kontrolovali, 
zdali jsou ještě stále v záběru dalekohledu, protože posun nebeských těles 
po obloze je skutečně rychlý. Jistě by vydrželi sledovat hvězdy až do rána. 
 Poslední nadšení účastníci odcházeli před půlnocí. Každý s pohledni-
cí, kterou pořádající občanské sdružení Abakus vydalo k příležitosti této 
akce. Pohlednice je dílem paní Boženy Tymichové. Nakreslené opočenské 
zákoutí se zvonicí zůstane milou připomínkou příjemného večera.   
 Vděčnost za tento večer vyjadřuji poděkováním všem zúčastněným.
 Monika Hojná

B Y L  J S E M  T U  R Á D

Na počátku června jsem mohl mít tu čest a potěšení přednést 
v Opočně při šestém z řady setkání u Baštecké brány moje poznat-
ky o tamním rodákovi Friedrichu Büthnerovi, gdaňském astrono-
movi ze 17. století, který je u nás sotva znám. Jeho jméno se nanej-
výš míhá ve starší německé a novější polské literatuře věnované 
dějinám školství v Gdaňsku a přírodních věd, hlavně astronomie, 
matematiky a nautiky, v polských zemích. Já sám jsem Büthnera 
zaregistroval spíše náhodou někdy ve druhé polovině 90. let, když 
jsem se za pravidelných cest do Gdaňska zabýval patriotismem 
tamních městských a stavovských elit v raném novověku. V rámci 
jednoho širšího výzkumného projektu o střední Evropě šlo tehdy 
především o otázku, s čím se lidé různých společenských prostředí 
vlastně identifi kovali, než se v 19. století naplno rozvinula národní 
hnutí a „národní obrození“ jednotlivých národů.
 Jako rodákovi z východních Čech, který strávil první tři roky 
svého života v Dobrušce a dalších sedm let v Opočně, mi příšlušník 
uznávané honorace ve velkém baltském obchodním městě, který 
se v Opočně narodil a v Dobrušce byl pokřtěn, nemohl uniknout 

bez povšimnutí. Ale spíše jen na okraj mých výzkumných zájmů 
a pro osobní potěšení jsem ve starší literatuře, ve sbírce starých 
tisků v Gdaňské knihovně Polské akademie věd a také v gdaňském 
státním archivu pátral po Büthnerovi dál, abych se něco dozvěděl 
o jeho životě a působení.
 Když se vyskytla možnost seznámit s Büthnerem také Opo-
čeňáky, jako by se pro mě uzavřel jeden kruh kolem gdaňského 
astronoma. Vlastně to byl můj nápad, na který jsem přišel během 
rozhovoru s Monikou Hojnou letos v zimě. Nadhodil jsem ho zce-
la spontánně a nemyslel jsem ho možná ani tak moc vážně: kdo by 
se v Opočně zajímal o neznámého astronoma od ústí Visly a přišel 
v sobotu večer na přednášku? Přípravu setkání u Baštecké brány 
jsem proto vnímal s určitou skepsí, i když jsem se na ten večer 
stále víc těšil, v každém případě zdaleka nejvíce ze všech před-
nášek, které jsem letos na jaře měl mezi Dublinem a Varšavou.  
Opravdu!
 Nikdy bych nevěřil, že se sejde na šedesát účastníků. Při veřej-
ných přednáškách v mnoha větších městech – z mé zkušenosti 
například ve stotisícovém Hradci Králové, nebo ve čtvrtmilionové 
Saské Kamenici (Chemnitz), kde v současnosti bydlím, ale koli-
krát také v Praze – není neúspěch, když se sejde polovina zájemců. 
Co je v třítisícovém Opočně jinak?
 Možná fakt, že se zde občanské společnosti daří lépe. Občan-
ské společnosti v tom smyslu, že se lidé bez podnětů a dirigování 
„shora“ sami zajímají, neformálně organizují a žijí svým spole-
čenským životem, že spontánně vzniká něco jako samoorganizo-
vaná veřejnost. Toto „spontánní vznikání“ se neobejde bez těch, 
kteří se mu věnují a kteří ho bez očekávání prospěchu, prostě ze 
zájmu a nadšení nesou, ale ani bez těch, kteří se tím cítí osloveni. 
Ať už je to nějaká společnost jako třeba Abakus, iniciativa jako na-
příklad projekt Rodný kraj Františka Kupky, nebo prostě skupina 
lidí jako namátkou právě taková, která se dala dohromady v Opo-
čně – město, které něco takového má, je šťastné město. Na rozdíl 
od mnoha jiných v něm lidé nebydlí, ale žijí. Ať se Vám v Opočně i  
nadále vede dobře!  Miloš Řezník, 13. června 2011

Poděkování za pomoc 
při VI. Setkání před Bašteckou bránou

Děkujeme panu Miloši Řezníkovi, členům Astronomické spo-
lečnosti v Hradci Králové, rodině Špulákových, Jiřímu Kosa-
řovi, Ivu Kašparovi, Jiřině Kubasové, Boženě Tymichové, Lu-
káši Stančíkovi, Janu Rabenseifnerovi a vám všem, kteří jste 
v hojné účasti přišli a podpořili nás v našem setkání.
 Za pořadatele: Pavel Střihavka, 
 Monika Hojná, Tereza Rabenseifnerová, o. s. ABAKUS

V O L E J B A L  P R O  V Š E C H N Y

Cílem naší společnosti, a tedy i naší školy, je vychovávat vzdělané, 
zdravé občany naší republiky. I naše škola chce k naplnění tohoto 
cíle přispět, a to nejen během povinného vyučování, ale nabízí žákům 
i množství mimoškolních aktivit. Ve školním roce 2010/11 bylo v ZŠ 
Opočno otevřeno celkem 21 zájmových kroužků, které dávají dětem 
možnost seberealizace v různých oblastech dle jejich zájmu. 
 Jednou z oblastí, které se naše škola cíleně věnuje, je i rozvoj pohy-
bových aktivit žáků. Žáky vedeme k aktivnímu sportování a zdravému 
pohybu i ve volném čase. Nejoblíbenějšími sporty pro volný čas se staly 
volejbal, vybíjená a fl orbal, ve kterých naše družstva  vybojovala v tom-
to školním roce výborná umístění.
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 V kvalifi kaci na mistrovství republiky ve volejbale starších žáků zá-
kladních škol obsadilo družstvo ZŠ Opočno 3. místo, v krajské soutěži 
starších žáků Královéhradeckého kraje opět ve volejbale vybojovali 
naši žáci také 3. místo a na mistrovství republiky ve vybíjené 4.–5. roč-
níků získali naši žáci 4. místo.  
 Naše škola chce v těchto aktivitách dále pokračovat a rozvíjet je. 
Proto nás těší, že jsme byli úspěšní v žádosti o fi nanční podporu na 
projekt Volejbal pro všechny z rozpočtu Královéhradeckého kraje, 
který na realizaci tohoto projektu poskytl 21 000 Kč. Partnerem  pro-
jektu je město Opočno s fi nanční spoluúčastí 10 000 Kč a rodiče žáků 
s fi nanční spoluúčastí 16 800 Kč. 
 Cílem projektu je umožnit žákům školy formou zájmové činnosti 
pravidelnou pohybovou aktivitu prostřednictvím volejbalových zá-
jmových kroužků. Chtěli bychom pro tuto aktivitu motivovat žáky již 
od útlého věku. Žáci budou pravidelně ve třech věkových kategoriích 
(nejmladší 2.–4. roč., mladší 5.–7. roč., starší 8.–9. roč.) 1 krát týdně 
trénovat volejbal pod vedením zkušených trenérů. Pro kategorie mlad-
ších a starších žáků uspořádáme zimní a letní pětidenní volejbalové 
soustředění v Rokytnici v Orlických horách, zúčastníme se okresních 
a krajských soutěží popř. celostátní soutěže. Během projektu uspořá-
dáme jeden velikonoční a dva vánoční turnaje pro všechny kategorie. 
Protože žáci 9. ročníků pomáhají trenérům s tréninky nejmladší-
ho žactva, zúčastní se 3 žáci 9. ročníků školení týkající se metodiky 
volejbalu. 
 Těmito aktivitami chceme rozvíjet v dětech lásku k pohybu, zdravou 
soutěživost, snahu dosáhnout úspěchu, osvojení základních mravních 
hodnot jako je kamarádství, pomoc, týmová spolupráce, spolehlivost, 
zodpovědnost k ostatním i k sobě samému, ukázat jim možnost smys-
luplného trávení volného času, vést je ke zdravému životnímu stylu.
 Eva Šmídová, Mgr. Jana Hrnčířová

   
 — O P O Č E N S K Á  H O K E J B A L O V Á  L I G A

8. kolo / neděle 12. června
 Lady-Bugs — Dobříkovec 5:4 (4:1,0:3,1:0)
 Pohoří — České Meziříčí 0:3 (0:1,0:1,0:1)
 Meteor HK — Trefa Reality 2:8 (1:2,0:2,1:4)
9. kolo / sobota 18. června
 Dobříkovec — Pohoří 3:12 (0:2,1:3,2:7)
 Trefa Reality — Demons 7:0 (3:0,1:0,3:0)
neděle 19.června
 České Meziříčí — Meteor HK 7:4 (4:2,3:1,0:1)

 — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  A  –  V O T R O K  I .  A  T Ř Í D A

24. kolo / sobota 4. června
 Jánské Lázně — Opočno A 5:4 (1:2)
25. kolo / sobota 11. června
 Opočno A — Třebechovice 1:0 (1:0)

26. kolo / sobota 18. června
 Červený Kostelec — OPOČNO 0:2 
 Vítězstvím v posledním kole jsme si zajistili účast v baráži, 
 ve které se střetneme s Ohnišovem. 

M U Ž I  B  –  I I I .  T Ř Í D A  O P

20. kolo / sobota 4. června
 Voděrady — Opočno B 3:1 (1:1)
21. kolo / neděle 29. května
 Opočno B — Kostelec B 2:4 (2:2)
22. kolo / sobota 18. června 
 DOBRUŠKA C — OPOČNO B 5:1

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K P  S K .  A

9. kolo / neděle 5. června– meziturnaj v Opočně
 Opočno — Úpice 3:2 (2:2) 
 Opočno — Hradec Králové 0:2 (0:1)

P Ř Í P R A V K A  S T A R Š Í  –  K P  S K .  A

neděle 5. června – meziturnaj v Opočně
 Opočno — Úpice 4:1 (2:0) 
 Opočno — Hradec Králové 0:0

P Ř Í P R A V K A  M L A D Š Í  –  P O L S T R I N  K P

7. kolo / neděle 29. května 
 Třebechovice A — Opočno A 2:2 (1:1)  
 Jičíněves A — Opočno A 8:0 (4:0)
 Hostinné A — Opočno A 3:2 (2:1) 
 Třebechovice B — Opočno B 2:1 (0:1)  
 Jičíněves B — Opočno B  8:1 (4:0)  
 Hostinné B — Opočno B 1:1 (1:1)  
8. kolo / sobota 4. června 
 Opočno A — Nové Město n. M. A 3:2 (2:2) 
 Opočno A — Třebechovice A 6:0 (3:0) 
 Opočno A — Hronov A 3:4 (1:1) 
 Opočno B — Nové Město n. M. B 1:7 (0:4) 
 Opočno B — Třebechovice B 1:0 (1:0) 
 Opočno B — Hronov B 0:7 (0:2) 
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Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtisky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. Náklad: 1400 výtisků.

Příští číslo vyjde 21. 7. 2011 — Uzávěrka 12. 7. 2011 v 15 hodin

BABY SHOP 
Prodej použitého d tského a kojeneckého oble ení z Anglie 

Tri ka, body, overaly, zimní bundy, kombinézy, jarní bundy, 
riflové kalhoty a bundi ky, šaty, sukn , kra asy, mikiny, 
tepláky pro d ti od miminka do cca 7 let za p íznivé ceny 

 
Otevírací doba: 

Po-pá    10,00 – 18,00 hodin 
So         10,00 – 12,00 hodin 

 
Adresa:   OPO NO,   Severní 669 

(u služebny Policie na Nádražní ulici doprava, 
Tyršovou ulicí až na poslední k ižovatku, zahnout doleva, 

rodinný d m po pravé stran  asi v polovin  ulice) 
Telefon:  608 415 881 

inzerce


